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خوشبختانه انتخابات فدراسیون کاراته بعد از 
ماه ها بدون هیچ حاشیه اى برگزار و محمدصادق 
فرجى به عنــوان رئیس چهارســاله آینده این 
فدراسیون معرفى شد. ریاست کاراته در برهه اى 
که این رشته به جمع رشته هاى المپیکى اضافه 
شده، سخت تر و حســاس تر به نظر مى رسد و 
رئیس جدید باید بتواند با مدیریت جو کنونى در 
کاراته راه را به خوبى ادامه دهد و روزهاى بزرگى 
را رقم بزند. فرجى دورانى که رئیس فدراسیون 
کاراته بود، خاطــرات خوبى را از خــود در این 
رشته به جا گذاشــت. کاراته کاها و ملى پوشانى 
که در مسابقات جهانى فرانسه حضور داشتند، 
از او خاطرات بسیار خوبى دارند. ان شاءاالله روند 
مســابقات جهانى پاریس در این دوره نیز ادامه 
داشــته باشــد و او بتواند دوباره موفقیت هاى 
دوره گذشــته را تکرار کند. همین که فرجى در 
نخستین روز اعلام کرده تلاش مى کند پاداش 
مدال آوران جهانى را پرداخت کند، اتفاق مهمى 
است. البته جا دارد که از زحمات طباطبایى نیز 
تشــکر کنیم. او به عنوان سرپرست فدراسیون 
زحمت کشید و فدراســیون را در مسیر درست 
قرار داد. حالا هم فرجى باید این مسیر سخت را 
ادامه دهد.  مهم ترین مسأله اى که کاراته در حال 
حاضر نیاز دارد، یک برنامه خوب و مدون است 
که براى 3 سال آینده تا رقابت هاى المپیک تهیه 
شود. این برنامه مى تواند کاراته را به عنوان یک 
رشته مدال آور در المپیک آینده معرفى کند. در 
چنین شرایطى تیم ملى به عنوان یکى از ارکان 
اصلى فدراســیون باید مورد توجه قرار بگیرد. 
کاراته قدم در راه بزرگى گذاشته و فرجى باید از 
همین ابتدا با استفاده از مشورت هاى بزرگان این 
رشته کارش را جلو ببرد و براى پیشبرد اهداف 
ورزشکاران تلاش کند. کاراته ایران در سال هاى 
گذشته نشــان داده اســت که پتانسیل بالایى 
دارد و مى تواند در رقابت هاى المپیک به تعداد 
مدال هاى کاروان ورزشى ایران کمک کند ولى 
باید کار کرد. اگر از حالا در باد موفقیت هاى قبلى 
بخوابیم، هیچ اتفاقــى نمى افتد و فقط با تلاش 
مضاعف و ایجاد انگیزه نزد ورزشکاران است که 
مى توان چاره اى اندیشــید و به موفقیت رسید. 
مسأله دیگر اینکه باید اجازه دهیم فرجى با خیال 
آســوده کارش را انجام دهد؛ یکى از مشکلات 
کاراته در سال هاى گذشته دخالت ها بوده است. 
اگر فرجى تمرکز لازم را داشته باشد، مى تواند با 
تمرکز بالا به اهدافى که در ذهن دارد، دست پیدا 

کند.

ورزش جهان

مسى به شایعات پایان داد| لیونل مسى، 
ســتاره آرژانتینى بارسلونا در مصاحبه با نشریه 
«کوچ» در مورد مسائل مختلف و زندگى شخصى 
خود صحبت کرد اما بدون تردید مهم ترین بخش 
این مصاحبه با فوق ستاره آرژانتینى صحبت هایى 
است که درباره بارسلونا انجام داده است. آن هم در 
روزهایى که ابهامات زیادى درباره تمدید قرارداد 
مسى با این باشگاه در رسانه هاى جهان به وجود 
آمده است. مسى در این گفت وگو درباره بارسلونا 
گفته است: «همیشه گفته ام که بارسلونا به من 
همه چیز داده است و تا زمانى که من را بخواهند، 
در این جا خواهم ماند» با توجه به این توضیحات، 

باید منتظر تمدید قرارداد مسى با بارسا باشیم.
براســاس  قرارداد زلاتان 2019|  تمدید 
ادعاى نشریه «سان» زلاتان ابراهیموویچ که این 
فصل یکى از بازیکنان کلیدى منچستریونایتد 
بوده و 19 گل هم براى ایــن تیم در رقابت هاى 
مختلف به ثمر رسانده، قراردادش به مدت 2 سال 
با شیاطین سرخ تمدید مى شود و تا  سال 2019 
در اولدترافورد ماندنى خواهد بود. به این ترتیب 
اگر این تمدید قرارداد صــورت بگیرد زلاتان تا 
37سالگى در منچســتریونایتد ماندنى خواهد 

شد.
ثبت طولانى ترین ست پنجم تاریخ در 
تنیس| ایوو کارلوویچ، تنیسور اهل کرواسى با رقم 
زدن طولانى ترین ست پنجم تاریخ رقابت هاى 
تنیس اولین گرنداسلم سال در ملبورن نام خود را 
در کتاب رکوردهاى این جام ثبت کرد. او پس از 
واگذارى 2 ست اول با نتایج 7 بر 6 و 6 بر 3 مقابل 
هوراسیا زابایوس، 2 ست بعدى را با نتایج 7 بر 5 و 
6 بر 2 برنده شد اما ماجراى اصلى در ست پنجم 
شکل گرفت؛ جایى که در یک نبرد ماراتن گونه 
2 رقیب 175 دقیقه با هم بازى کردند و رکورد 
طولانى ترین ست پنجم تاریخ تنیس ملبورن را 
به نام خودشان ثبت کردند. درنهایت کارلوویچ در 

ست پنجم با نتیجه 22 بر 20 به برترى رسید.
فن خال، خداحافظى اش را تکذیب کرد|  
لوییس فن خال در گفت وگو با برنامه ال لارگرو 
درباره شایعه خداحافظى اش از دنیاى مربیگرى 
گفت: «تنها مى خواهم یک سال استراحت کنم 
و پس از آن شاید مربیگرى را کنار بگذارم. خبر 
تأیید شدن خداحافظى اش در هلند به این معنا 
نیست که دوست دارند بازنشســته شوم اما در 
اسپانیا روى برخى از موضوعات توجه مى کنند. 
شاید بازنشسته شدم ولى در این لحظه نمى دانم 
بازنشسته شوم یا نه. اکنون زمان تصمیم گیرى 
نیست. به خاطر مســائل شخصى یک سال کار 
نمى کنم و سپس تصمیم گیرى خواهم کرد. البته 
این موضوع به پیشنهاداتى که خواهم داشت نیز، 

بستگى دارد.

حسین قهار - شهروند| پدر،  مــادر و فرزندان در 
تعریفى ساده اعضاى یک خانواده را تشکیل مى دهند. 
حالا شاید باور نکنید؛  اما در سیستم مدیریتى ورزش 
ایران مجموعه اى داریم که پدر،  مــادر و فرزندان یک 
خانواده با قدرت در آن مشــغول به فعالیت  هســتند! 
سال هاى سال اســت اتفاق ها و حواشــى رشته هایى 
چون فوتبال،  والیبال، بســکتبال،  کشــتى،  تکواندو، 
وزنه بردارى به عنوان ورزش هاى پرطرفدار، مدال آور و 
افتخارآفرین بیشتر توجه رسانه ها را به خود اختصاص 
مى دهد. این توجه همیشه باعث مى شود تمام فعل و 
انفعال هاى مربوط به این رشته ها در رسانه هاى مکتوب،  
شــنیدارى،  تصویرى و مجازى بازتابى گسترده داشته 
باشد. همین بالابودن سطح توجه از طرفى دیگر باعث 
مى شود نظارت بیشترى هم روى این ورزش ها نسبت  
به حوزه هاى دیگر اعمال شــود. وقتى توجه رسانه اى 
وجود ندارد،  درباره بسیارى از واقعیت هاى باورنکردنى 
ورزش ایران در رشته هاى کم مخاطب و حتى ناشناخته 
اطلاع رسانى درستى صورت نمى گیرد. روزنامه شهروند 
اما در ایــن گزارش به دو موضوع عجیــب و قابل تامل 
ورزش ایــران ورود خواهد کرد. داســتان هایى جالب 
از رشــته راگبى که مى تواند ورزش ایران را در المپیک 
به یک مدال تیمى برساند. اما اتفاقاتى رخ داده که این 
ورزش را از رسیدن به این موفقیت در شرایط کنونى دور 

کرده است.
تمرین با شترمرغ

کانال اطلاع رسانى انجمن راگبى ایران اخیرا عکسى 
از تمرینات تیم نوجوانان و جوانان شیراز منتشر کرده که 
مربیان و دست اندرکاران این تیم دست به ابتکارى جالب 
براى بالارفتن توان تیمى خود زده اند. در گذشته باب بود 
که در تمرینات محلى رشته هاى انفرادى چون کشتى ، 
مرغ و خروس را روى زمین رها کرده و از کشتى گیران 

خواسته  مى شد با سرعت و تحرك این مرغ و خروس ها 
را بگیرند. این روش تمرینى با توسعه ورزش و جایگزینى 
علم به جاى روش هاى سنتى منسوخ شده و به خاطره ها 
و تاریخ پیوست. اما حالا در  سال 2017 میلادى هنوز 
هستند مربیان برخى رشته ها که براى بالارفتن توان 
بدنى و تحرك بازیکنان از حیوان ها به عنوان یار کمکى 
استفاده مى کنند! مربیان تیم راگبى نوجوانان و جوانان 
شیراز از دو قطعه( واحد شــمارش) شترمرغ استفاده 
کرده اند! از آنجایى که راگبى یک ورزش فیزیکى است 
و بازیکنان در این رشته باید آمادگى جسمانى، سرعت، 
 تحرك و دقت بالایى داشــته باشند ، طبیعى است که 
در تمرینات براى بالا رفتــن این فاکتور ها برنامه ریزى 
دقیقى صورت مى گیــرد. ابتکار شــیرازى ها هم این 
بوده که براى این که دوندگى و عکس العمل و ســرعت 
بازیکنان نوجوان و جوان خود را بالا ببرند  ،  در تمرینات 
دو شــترمرغ را در سیستم تاکتیکى تمرینى خود قرار 
مى دهند تا با کمک آنها بتوانند بــه اهداف مورد نظر 
خود برسند! این که چرا باید براى تمرین دادن به پسران 
نوجوان از شترمرغ استفاده شود سوالى است که هیچ 
جوابى براى آن پیدا نشده است. هیچ آمارى  هم درباره 
این که کشورهاى قدرتمندى چون انگلستان، آفریقاى 
جنوبى، نیوزلند، فیجى و استرالیا براى بالا بردن نشاط و 
سرعت و توانایى بازیکنان خود از حیوانات استفاده کنند 
وجود نداشته است. با این حال در ایران مربیان شیرازى 
بسترى را فراهم کرده اند که شتر مرغ ها دنبال بچه هاى 
کم  سن و سال بیفتند تا سرعت و توان بدنى آنها بالاتر 
برود. درست است که استفاده از حیوانات در تمرینات 
بچه هاى کم سن وســال غیرقانونى نبوده اما عرف هم 
نیست. اگر بود استرالیایى ها که یک قدرت جهانى در 
راگبى هستند مى توانستند تمرینات تیم هاى خود را با 
کانگورو که در این کشور به وفور وجود دارد برگزار کنند!

مدیریت خانوادگى
اتفاق جالب دیگر درباره انجمن راگبى به نوع مدیریت 
این رشــته اختصاص دارد. حسن میرزا آقابیگ معاون 
اداره کل ورزش و جوانان اســتان تهران با حفظ سمت 
ریاست این انجمن را برعهده دارد. خانم آتوسا میرهادى 
همسر او که تا سال گذشته به عنوان سرپرست تیم ها و 
ناظر انجمن در مســابقات و برنامه   ها حاضر مى شد و 
سفرهاى خارجى زیادى هم رفته بود ، بعد از این که سال 
گذشته انتشار یک دابسمش در فضاى مجازى باعث شد 
نایب رئیس بانوان این مجموعه از سمت خود عزل شود ، 
از سوى همســرش به عنوان نایب رئیس بانوان انجمن 
راگبى منصوب شــد. این پایان روابــط و انتصاب هاى 
فامیلى درانجمن راگبى نیست. على پسر ارشد رئیس 
ونایب رئیس انجمن مدت هاســت که به عنوان مربى 
بدنســاز تیم ملى در راگبى مشــغول به فعالیت است. 
اردوان پســر کوچک تر خانواده میرزا آقابیگ هم البته 
قبلا به عنوان عضو کمیته اقتصادى و بازاریابى و امروز 
به عنوان مشاور عالى اجرایى در انجمن فعالیت مى کند. 
حســن میرزا آقابیگ مدعى اســت که تمام اعضاى 
خانواده اش به صورت رایگان درحال خدمت کردن به 
راگبى هستند اما اعضاى این خانواده در طول سال هاى 
گذشته ســفرهاى خارجى زیادى را به همراه تیم هاى 
ملى آقایان و بانوان تجربه کرده اند. چند هفته قبل هم 
که تیم ملى بانوان زیر 22 سال ایران براى برگزارى یک 
اردوى مشترك به آلمان دعوت شده  بودند ، حسن میرزا 
آقابیگ براى این که به همراه همسرش آتوسا میرهادى 
(نایب رئیس بانوان انجمن) با تیم به آلمان سفر کنند،  
سرپرستى تیم اعزامى را به همسرش واگذار کرد! البته 
آقابیگ به همراه پسرش على که مربى بدنساز تیم ملى 
است این روزها خودشان را آماده سفر به دوحه قطر براى 

شرکت در مسابقات آسیایى هم مى کنند.

شهروند| فدراســیون والیبال این روزها درگیر 
حواشــى عجیب و غریبى اســت؛ انتخاب نشــدن 
ســرمربى جدید تیم ملى از یک طرف و حواشــى 
پیرامون پســر محمدرضا داورزنــى از طرف دیگر با 
مســائل دیگرى همراه شــده که آرامش را از رشته 
موفق سال هاى گذشته گرفته است. رئیس فدراسیون 
والیبال روز گذشته براى پاسخ به حواشى در نشستى 

خبرى شرکت کرد.
سرمربى تیم ملى چه شد؟

داورزنى در نشســت دیروز خود با اصحاب رسانه 
درباره وضع ســرمربى تیم ملى عنوان کرد: «ما قصد 

داریم بهترین تصمیم را دربــاره تیم ملى بگیریم و 
به همین خاطر عجله نخواهیم کــرد. بعد از این که 
استویچف جواب منفى به پیشــنهاد ایران داد، او را 
مجاب کردیم که به ایران بیایــد و مذاکرات را دنبال 
کنیم. این امر نتیجه داد و قرار شــده او به ایران سفر 
کند. ما همچنین با 3 مربى دیگر نیز مذاکره کرده ایم و 
از آنها برنامه گرفته ایم تا در صورت نهایى  نشدن با این 
مربى دستمان در پوست گردو نماند. بحث ما این است 

که از ظرفیت کامل این مربیان بهره ببریم. هدف ما 
انتخاب بهترین گزینه و انتخاب فردى شایسته براى 
تیم ملى ایران است که بتواند روند رو به رشد ما را ادامه 
دهد و والیبال ایران را به اهدافش برساند. این انتخاب 

هم نیاز به زمان و بررسى هاى دقیق و کامل داشت.»
ارتباط پسر با سعید معروف

موضوع مهم بعدى درباره داورزنى شــایعه ارتباط 
نزدیک پسرش با سعید معروف است. داورزنى با رد 

این موضوع گفت: «ترجیح مى دهم به طورکلى بگویم 
فعالیت پسرم هیچ ارتباطى به من و فدراسیون ندارد. 
این که چند جوان یک شــراکتى انجام دهند و کار 
اقتصادى انجام دهند چه ارتباطى به من، فدراسیون 

یا سعید معروف دارد؟»
فعالیت سیاسى؟

داورزنى دربــاره فعالیت هاى سیاســى اش براى 
انتخابات ریاســت جمهورى نیز اینطور پاســخ داد: 
«علاقه مند به کار سیاسى نیستم و اعتقاد دارم افت 
سیستم اجرایى کشور این است که مسئولان اجرایى 

آلوده کار سیاسى شوند.»

 پسرم با سعید معروف ارتباط ندارد!
  محمدرضا داورزنى در نشست خبرى تأکید کرد براى انتخاب سرمربى والیبال عجله نمى کند

گزارش «شهروند» از اتفاقات حیرت آور در انجمن راگبى

با شترمرغ تا مدال المپیک!
 همسر و فرزندان رئیس انجمن راگبى در این رشته مسئولیت دارند
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کیوسک

معکوس در نیمه

روزنامه ایتالیایى «گاتزتادلواسپورت» تصویرى 
از گل زیباى اینتر در بازى مرحله یک هشتم نهایى 
جام حذفى ایتالیا مقابل بولونیا را با تیتر «معکوس 
در نیمه» روى جلد برد. منظور از این تیتر، عملکرد 
کاملا متفاوت و موفق اینتر در نیمه فصل نسبت به 

ابتداى فصل است. 

تدبیر از بیمِ بمب

روزنامه فرانسوى «اکیپ»در آستانه بازى جذاب 
المپیک مارسى و پارى ســن ژرمن از افزایش تدابیر 
شدید از بیم بمب گذارى و خرابکارى رو به افزایش 
گروه هاى تروریستى نوشته اســت. برترى فرانسه 
مقابل روسیه در رقابت هاى هندبال قهرمانى جهان 
هم به شــکل خاصى روى جلد مــورد تمجید قرار 

گرفته است.

شایعه روز

مورد مشکوك ستاره مدنظر استقلال
داریوش شجاعیان، 
 هافبک تیم گسترش 
فولاد بــدون تردید 
یکــى از پدیده هاى 
بوده  ایــران  فوتبال 
که  شجاعیان  است. 
گذشته  یک سال  در 

عملکرد خوبى در تیم آبى پوش تبریزى داشته 
اســت، توانســت به تیم ملى نیز راه پیدا کند و 
در اردوهاى اخیر یکى از مــردان ثابت کارلوس 
کى روش بوده است. او بعد از این که دوبار در سال 
گذشته پیشنهاد اســتقلال را رد کرد، بار دیگر 
در نقل و انتقالات زمســتانى مورد نظر باشگاه 
آبى پــوش پایتخت قرار گرفته اما باشــگاهش 
اجازه جدایى به او نمى دهد. شجاعیان که از این 
موضوع دلخور است، بارها با مسئولان گسترش 
فولاد درباره دریافــت رضایتنامه صحبت کرده 
اما نتیجه اى برایش در بر نداشــته است. غیبت 
شجاعیان در لیســت 18نفره گسترش فولاد 
مقابل ماشین سازى شایعاتى را دراین باره ایجاد 
کرد. گفته مى شود شجاعیان روز قبل از مسابقه 
با فراز کمالوند و مسئولان باشگاه جروبحث هایى 
داشــته و همین مسأله ســبب خط خوردن او 
از لیســت 18نفره شده اســت. به نظر مى رسد 
اختلافات او با گسترشــى ها بــالا گرفته و باید 

منتظر اتفاقات جدید دراین باره باشیم.
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آنسوى مرز

حمایت رسمى FIFA 17 از گوچى
باشگاه هیرنفین که فصل درخشانى را تجربه 
مى کند، بعد از مذاکرات متعدد با شــرکت هاى 
فعال در بازى هاى رایانه اى، روز گذشــته با عقد 
قرارداد رســمى بــا EA Sport وارد لیســت 
اسپانســرینگ بازى FIFA17 شــد تا از این 
حیث به فکر درآمدزایى بیشتر در دنیاى سایبرى 
باشد. بنا به اعلام ســایت رسمى هیرنفین رضا 
قوچان نژاد و رفقایش درایــن فصل از رقابت ها 
به صورت رســمى با امضاى قــرارداد همکارى 
میان باشگاه و شرکت EA Sport وارد لیست 
اسپانســرینگ باشــگاه هاى حاضــر در بازى 

FIFA17 شدند.

تردید روستوف درباره عزت اللهى
ماجراى ماندن یا رفتن ســعید عزت اللهى از 
روستوف یکى از مســائل روز لژیونرهاى ایرانى 
است. یکى از مسئولان اجرایى باشگاه روستوف 
درمصاحبه اى با سایت روسى اسپورت اکسپرس 
روسیه با تأکید بر این که قرارداد عزت اللهى براى 
مدتى طولانى تمدید شده، گفت: «درحال حاضر 
مذاکرات جدى براى فروش کریستین نوبوآ به 
باشــگاه زنیت درحال انجام است که درصورت 
توافق در این راه عزت اللهى را حفظ مى کنیم اما 
اگر نوبوآ در تیم ماندنى شــود، مجبور به فروش 

ملى پوش ایرانى خود هستیم».

شهروند| سى وهفتمین دوره رقابت هاى جام تختى در شرایطى طى 
امروز و فردا برگزار مى شود که استقبال خوب کشورهاى صاحب نام کشتى 
جهان باعث شده تا تنور کشتى در کشورمان داغ شود و علاقه مندان به این 

رشته انتظار برگزارى رقابت هاى جذابى را مى کشند.
رکورد بى سابقه با 40 تیم

حضور 26 تیم خارجى و 14 تیم داخلى یک رکورد بى ســابقه را براى 
استقبال تیم ها از این دوره رقابت ها ثبت کرده است. در این مسابقات که 
طى امروز و فردا در مشهد برگزار خواهد شــد، کشتى گیران در 3 بخش 
کشتى آزاد،  فرنگى و پهلوانى با هم رقابت مى کنند. در کشتى آزاد کشورهاى 
ارمنستان، بلاروس، قزاقستان (دو تیم)، اوکراین، قرقیزستان، ازبکستان، 
مغولستان، گرجستان، عراق و منتخب آمریکاى لاتین در کنار 5 تیم داخلى 
(تیم هاى منتخب الف، ب، توسعه، جوانان و تیم خراسان رضوى) در چهار 
گروه به مصاف هم مى روند. در کشــتى فرنگى نیز کشورهاى گرجستان، 
ترکیه، ارمنستان، بلغارستان، اوکراین، ازبکستان و عراق در کنار پنج تیم 
داخلى (تیم هاى منتخب الف، ب، توسعه، جوانان و تیم خراسان رضوى) 
در چهار گروه با هم مســابقه مى دهند. در کشتى پهلوانى نیز کشورهاى 
گرجستان، قرقیزستان، روسیه، ارمنستان، بلاروس، صربستان، مجارستان 
و ترکیه در کنار چهار تیم داخلى (تیم هاى منتخب الف، ب، جوانان و تیم 

خراسان رضوى) در چهار گروه با هم به صورت تیم به تیم مبارزه مى کنند. 

المپیکى ها سرشاخ مى شوند
در شرایطى که چند  سال قبل اتحادیه جهانى، عنوان جایزه بزرگ را از 
کنار نام جام تختى برداشت و ســطح این رقابت ها به دلیل عدم استقبال 
کشتى گیران نامدار به شــدت کاهش یافته بود، در یکى دو  سال اخیر به 
دلیل افزایش مراودات بین المللى فدراســیون کشتى ایران شرایط کاملا 
متفاوت شده است. عضویت رسول خادم در هیأت رئیسه اتحادیه جهانى 
و انتخاب علیرضا حیدرى به عنوان رئیس جهانى کشــتى پهلوانى باعث 
شده تا کشــورهاى دیگر راغب به حضور در ایران باشند. در همین راستا 
در تیم ملى کشتى آزاد ایران نیز نفرات مطرحى مثل حسن یزدانى و سایر 
نفرات المپیکى روى تشک مى روند. دارنده مدال طلاى المپیک 2016 در 
وزن 74 کیلوگرم قصد دارد در این رقابت ها براى نخســتین بار در وزن 86 
کیلوگرم مبارزه کند. «گئورگى کتویف» دارنده مدال برنز از ارمنستان و 
«دولت نیازبیک اف» دارنده مدال برنز جهان از قزاقســتان ازجمله نفرات 

مطرح حاضر در این رقابت ها هستند. 
ربطى: نباید از باخت کشتى گیران جوان بترسیم

عارف ربطى، پیشکسوت کشتى ایران درباره بالا رفتن سطح جام تختى 
به «شــهروند» مى گوید: «جام تختى از قدیم الایام جزو مسابقات معتبر 
محسوب مى شــد که از چند  سال قبل متاســفانه به دلیل سوءمدیریت 
دیگر لقب جایزه بزرگ را ندارد. باید از استقبال خوب کشورهاى خارجى 

خوشحال باشیم اما باید آن را هم یک فرصت بدانیم تا بهره بردارى خاصى 
داشته باشیم. کادر فنى تیم هاى ملى باید به جوانان میدان بدهند تا در آینده 
نتیجه آن را بگیرند. من معتقدم که اگر به جوانان بها داده شود، پشتوانه سازى 
خوبى هر ســاله در این رقابت ها صورت مى گیرد و استعدادهاى برتر نیز 
شناخته مى شوند. به  هر حال براى برگزارى این رقابت ها هزینه مى شود 
و باید از حضور قهرمانان برتر جهان در ایران استفاده کنیم.» وى همچنین 
مى افزاید: «کشتى گیران جوان مى توانند خودى نشان دهند و هر  سال براى 
این رقابت ها انگیزه بالایى خواهند داشت. شاید این جوانگرایى به باخت هم 
منجر شود اما نباید از باخت بترسیم و نفراتى که کلاس خوبى از خود نشان 
دادند را جدا کنیم. تا چند  سال قبل پیش مى آمد که تیم هاى سطح پایینى 
به جام تختى وارد مى شدند و هیچ نشانه اى از جذابیت نیز دیده نمى شد. 
امیدوارم مسئولان برگزارى با توجه به تعداد بالاى تیم ها نظم را هم برقرار 

کنند.»

جام تختى با استقبال بى سابقه کشورهاى خارجى از امروز آغاز مى شود

سرشاخ غول هاى کشتى جهان در مشهد
  پیشکسوت باسابقه به «شهروند» مى گوید که باید در این جام به جوان ها میدان داده شود

واکنش حسن میرزاآقابیگ، رئیس انجمن 
راگبى به حاشیه هاى اخیر 

استفاده از شترمرغ خلاقیت است
 خانواده ام رایگان در راگبى فعالیت دارند

میرزاآقابیگ  حسن 
کل  اداره  معــاون 
ورزش وجوانان استان 
تهران و رئیس انجمن 
راگبى در گفت وگو با 
روزنامه شهروند سعى 
دارد از اتفاقــات رخ 
داده در مجموعه اش دفــاع کند. صحبت هاى او 

جالب توجه است.
داستان شترمرغ ها چه بود؟

وى درباره اســتفاده از شــترمرغ در تمرینات 
تیم هاى پایه در شــیراز گفت:  «راگبى رشته اى 
است که در ســال هاى اخیر موفقیت هاى بسیار 
زیادى کسب کرده و درحال توسعه است. مربیان 
شیرازى براى بالا رفتن ســرعت و آمادگى بدنى 
شاگردانشان از شترمرغ استفاده کردند و خلاقیت 
به خرج دادند. ما هم این عکس را منتشر کردیم تا 
از کار آنها حمایت کرده باشیم و تلاش هایشان را 

نشان بدهیم».
پاسخ به مدیریت خانوادگى

حسن میرزا آقابیگ درباره انتقادهایى که به اداره 
خانوادگى انجمن راگبى به او مى شود، این گونه 
توضیح مى دهد:  «همسر من نایب رئیس بانوان 
است. سال گذشته نایب رئیس بانوان یک دابسمش 
غیراخلاقى منتشر کرد و از سمتش عزل شد و الان 
هیچ ارتباطى با راگبى ندارد. با توجه به حواشــى 
به وجود آمده من تصمیم گرفتم که نایب رئیسى 
بانوان را به همسرم بدهم که چون شناخت خوبى 
از علم ورزش و جامعه راگبى دارد مشکلات را بر 
طرف کند. على پسر بزرگتر من هم مدرك تربیت 
بدنى دارد و همــه از کارش رضایت دارند. اگر آنها 
را به این سمت منصوب کردم چون شایستگى اش 
را دارند. اردوان پســر کوچک من هم که مشاور 
عالى اجرایى اســت یک عنــوان فرمالیته دارد و 
دخالتى در امور راگبى ندارد. اعضاى خانواده من 
به صورت رایگان خدمت مى کنند و ریالى دریافتى 
نداشته اند. اگر شما کسى را مى شناسید که حاضر 
است به صورت مجانى این کارها را انجام بدهد به 
من معرفى کنید تا آنها را جایگزین افراد خانواده ام 
کنم». میرزاآقابیگ درشرایطى از عزل نایب رئیس 
ســابق بانوان به خاطر انتشــار یک دابســمش 
غیراخلاقى صحبت مى  کند که این خانم درحال 
حاضر به سمت رئیس روابط بین الملل منصوب 
شــده اســت! او در توضیح این اتفاق مى گوید: 
«درست است اما این عنوان فرمالیته است چون 
این خانم کرسى آسیایى دارد و ما مجبور هستیم 
براى این که این کرســى را از دســت ندهیم، تا 
مجمع بعدى آسیایى صبر کنیم. این خانم الان 

کوچکترین دخالتى در امور راگبى ندارد».
ماجراى سفر همراه همسر

آقابیگ همچنین درباره سفر چند هفته قبل به 
همراه همسرش به آلمان هم به «شهروند» گفت: 
« همســر من نایب رئیس بانوان و سرپرست تیم 
اعزامى بود. شما بروید ببینید در اعزام هاى بعضى 
از تیم هاى دختر به خارج از کشــور چه اتفاقات 
حاشیه هاى بدى ازجمله مسائل اخلاقى به وجود 
آمده است. من به همسرم اعتماد داشتم و او هم 
مسئولیت در راگبى دارد. به همین دلیل به عنوان 
نایب رئیس بانوان و سرپرست تیم اعزامى به آلمان 
آمد تا کنترل ویژه  اى روى کاروان داشــته باشد و 

حاشیه اى براى تیم به وجود نیاید».


